

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut 1.8.2026 alkaen

Kasvatus- ja koulutuslautakunta 10.03.2026
62/12.07.00/2026

Valmistelija

Lisätiedot: Varhaiskasvatusjohtaja, Mari Jääskeläinen,
mari.jaaskelainen@vesanto.fi, 050 387 9951

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut on sidottu indeksiin varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain (1503/2016) 16 §:n perusteella. Indeksitarkistukset tehdään kahden vuoden välein. Elokuun 2026 alusta voimaan tulevista varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen indeksitarkistuksista on 26.11.2025 annettu opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoitus (1028/2025). Maksujen perusteena oleva maksuprosentti säilyy ennallaan (10,7 %).

Asiakasmaksujen osalta ylin perittävä maksu nousee nykyisestä 311 eurosta 335 euroon. Alin perittävä maksu nousee nykyisestä 30 eurosta 32 euroon. Toisesta lapsesta perittävä maksu on enintään 40 % nuorimman lapsen maksusta eli enintään 134 euroa kuukaudessa. Seuraavien lasten maksu on 20 prosenttia nuorimman lapsen maksusta.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain 5 §:n 3 momentissa tarkoitettu yli kuusi henkisen perheen maksun määrittämisessä käytettävän tulorajan lisäys kustakin seuraavasta perheen alaikäisestä lapsesta on 1.8.2026 lähtien 295 euroa.

Tulorajat:

Perheen koko henkilöä	Tuloraja €/kk	Maksu-prosentti	Korkeimman maksun tuloraja
2	4369	10,70	7495
3	5635	10,70	8761
4	6399	10,70	9525
5	7163	10,70	10289
6	7925	10,70	11051

Vaikutusten ennakkoarviointi:
ei

Esittelijä

hallinnollinen rehtori-koulutusjohtaja Ruuskanen Jaana

Päätösehdotus

Kasvatus- ja koulutuslautakunta hyväksyy edellä mainitut varhaiskasvatuksen asiakasmaksut voimaan tuleviksi 1.8.2026 alkaen.

Päätös